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  מרהיב טיול בטבע 
 לפניימים אחרונים 

 הסופה "כרמל"



 

ויר, ואתחיל כרגיל במזג הא. שלום לכולכם
גם משום שלאחרונה לא הזכרתי אותו 

ובעיקר משום שבשבוע האחרון הוא כיכב 
כעניין מרכזי וחשוב אצלנו ובארץ כולה. 

אחרון של המזג אפילו קיבל שם המופע ה
ולא בגלל שהיה חריג ולא  פה כרמל""הסו
 ,סדות החיזויחלט במואלא שהו ,מוכר

להתחיל לכנות מופעים בולטים ומיוחדים 
כמות גדולה של גשם, רוחות חזקות  בשם.

במיוחד, שלג וכדומה הן סיבות לכך שבעתיד 
 יקראו החזאים בשם למופעים כאלו. 

לא משהו שלא ראינו  נו ירד הרבה גשם.אצל
בעבר אבל אחרי תקופה ארוכה של יובש 

שנת ו לחשוש מוחמסינים, ואחרי שהתחיל
מ"מ גשם  150לקבל פתאום  –בצורת קשה 

ושמחה. עד הקלה תחושת בשבוע זו סיבה ל
מ"מ  190 -צאת העיתון נמדדו בקיבוץ כ

מ"מ  12 -כ –מתחילת העונה ובשדות ובמטע 
 את השדות(נצח מ)השנה הקיבוץ  .פחות

וכמרכיב נילווה לגשם המבורך, התחילו סוף 
טפונות מנחל החילזון יסוף לשאוב מי ש

דיווח על תחילת  גלעד דוכסלנו. ם שולאיג
שצילם הפעלת המשאבות וגם שלח תמונות 

 וסרט וידאו להוכחת ההודעה. 

 

ו מאגר למי לנ יהיה שהשנה לא ,שהיה חשש כוןנ
שמתוכנן  6העבודות של כביש  טפונות בגלליש

לעבור בדיוק על המאגר אך לשמחתנו, הפרויקט 
 כרגע לא מתקדם וכנראה שיהיו לנו עוד כמה 

 

חורפים למלא את האיגום שלנו לטובת מטע 
 האבוקדו. 

זה מזכיר" " –בדיווח של המזכירים במדור 
נמצאת ידיעה קטנה ומאד לא בולטת אבל אני 
רואה בה שינוי גדול וחשוב מאד. אני מתכוון 
להודעה שתקציבי החברים לא יישלחו יותר 

בדפי נייר אלא בדואר אלקטרוני בלבד. הצעד 
הזה מתבקש כבר זמן רב מאד ויש בצדו הבטחה 

סוך בנייר ובזיהום הסביבה הקשור חשובה לח
                    למסמכים מודפסים ומעטפות נייר. 

כל אלו שהשתתפו בהרצאתו המלומדת 
)יועץ השרה לאיכות  רן רייזשל והמעניינת 

במועדון, שמע מרן ואח של אייל וירון( ביבה הס
 –אחד בפינתו כל  –חד משמעית מכולנו  תביעה

 –אחד בדברים שבהם הוא יכול להשפיע וכל 
מעשה ולהקטין את השפעתנו השלילית לעשות 

יבשה. ההחלטה הנ"ל היא על האוויר הים וה
יכול לבצע  ,שהקיבוץ גם הואלכך ינת דוגמא מצו

ף לשינוי גדול והכרחי. ביאו בסוישצעדים קטנים 
 יישר כוח!

: בתוך העיתון תוכלו ועכשיו הערה לגמרי אישית
. גילוי נאות: אור אור רייזלקרוא רשימה שכתב 

בלי כל קשר הוא נכדנו הבכור ועליו גאוותנו. 
הרשימה שלו נראית לי  ,רבה המשפחתיתלק

חשובה מכמה סיבות שאת חלקן אור מעלה 
לדעתי, רוב החברים החיים היום בקיבוץ בעצמו. 

לא חיו ולא היו באותה תקופה שמתוארת 
הדור הצעיר לא למד על ברשימה של אור. 

התקופה הזאת ויש לכך הרבה סיבות, חלקן 
חות. במציאות הנוכחת מוצדקות וחלקן פ

 12האלפיים, ובעיקר אחרי  תבישראל של שנו
שנות שלטון הרסני של מפלגות הימין ונתניהו 

עולה החשיבות של לימוד העבר ובחינת , שןאבר
המעשים שהיו קשורים וכרוכים להתיישבות 

 ארץ ישראל לפני הקמת המדינה ואחריה. ב

הקיבוץ שלנו )כמתואר ברשימה( היה חלק מרכזי 
בהתיישבות בעמק עכו וחייבים להכיר את 

שעולות במחקר העובדות  הסיפור המלא ואת
של אור. ברור לי שהנושא עצמו רגיש ואפילו 

אשמח מאד אם בעקבות הרשימה הזאת  .נפיץ
 –ת שמתפרסמת כאן השבוע, נקבל תגובו

שדעתם מחברים  –וגם ביקורת ושלילה תמיכה 
אחרת והם מרגישים שהרשימה של אור אולי 

בראשוני באופן קשה מדי עושה עוול ופוגעת 
שהשתתפו בעצמם במעשה החברים בקיבוץ 

שהיא  ,החלוצי של התיישבות וכיבוש האדמה
 היום הבסיס לקיומנו כאן. 

 םשבת שלום ו... שנשמע גם מכם.      אברה



 
 חברתית ההנהלה ה ישיבת

 12.12.2021מיום  
 

: עמי זינגר, רחלי שדה, הראל כהן, נוכחים
הגר דוכס, אבי בלן, עפר מסד, לימור בוכריס, 

 ליאת בירק, איציק עוזר, נופר מעין
 : ירון רייזחסר

 
 ח ביקורת אגף שיכון"דו[ 1

 *מוזמנים: עזרא מזרחי והדס מבקר 
ח "את הדו קיבלהשמעה וחברתית ההנהלה ה

צוות השיכון ואח"כ לפרסום עיון שעובר ל
 ולשיחת קיבוץ

 
 ויתור לזכות השיוךואישור כתב  [2

 חברתית עברה על כתב הוויתור ההנהלה ה
 לזכות השיוך

  וכולל שלנו המסמך נכתב ע"י עורכי הדין
את התנאים להמשך החיים בקיבוץ ללא 

 מגרש משויך.

 אושר  -נוסח כתב הוויתור החלטה:        
 
 ת השחייהמכרז לניהול בריכ[ 3
  יתפרסםהבריכה מכרז לניהול ותפעול 

 בקרוב.

  שנתי  - העסקההישנם נושאים כמו היקף
 מול עונתי שיש לקבל עליהם החלטה

 
 אושר -המכרז נוסח החלטה: 

 
 

 
 
 

 

 
  חברתיתההנהלה ה ישיבת

 19.12.2021 מיום
 

: עמי זינגר, רחלי שדה, הראל כהן, נוכחים
דוכס, אבי בלן, עפר מסד, לימור בוכריס, הגר 

 ליאת בירק, איציק עוזר, נופר מעין, ירון רייז
 
 שירותי קהילהמסקר שביעות רצון [ 1

וענפי שירותי הקהילה מסקר שביעות רצון 
 הוצג לחברי ההנהלה החברתית. השירות

 שאלות לכל פעילות. 4עד  2בין הסקר כולל 
לימור כהן, , הראל דוכסצוות הסקר )הגר 

 את התוצאות ויביארכז בוכריס ונופר מעין( י
בצורה מסודרת את הנתונים להנהלה, 

 לאגפים ולחברי הקיבוץ.
יענו על הסקר חברים רבים אנחנו מקווים כי 

 ויתנו המלצות לשיפור וחוזקות לשימור.
 סקר בנפרד. האגף חינוך יעשלאגף תרבות ול

 אושר -החלטה: הסקר 
 
 2022תוכניות עבודה  –שיחת קיבוץ [ 2
מאד  האחרונות הגיעו מעטהקיבוץ שיחות ל

יש חשיבות גדולה לדעתנו,  .משתתפים
לשמוע את החברים ולנהל שיחת קיבוץ 

 משמעותיות.
העבודה ותקציב הקהילה  כניותאישור ת
ואנחנו מבקשים לניהול התקין חשובים 

לראות איך מביאים יותר אנשים לשמוע 
 ולהשמיע.
 החלטה: 

 כניות העבודה תחולק גם בתאי מצגת ת
 הדואר לכל חברי הקיבוץ

  שיחת הקיבוץ תפנק במרק חם ופינוקים
 כניסה בזוםגם נוספים ותאפשר 

  כנית הקהילה תעשה תהצבעה לאישור
 בשיחה )ע"י משתתפי הזום והמועדון(

 
 הגר דוכס

 



 

 2021סוף דצמבר 
  – הנהלת החשבונות[ 1

  תקציבי החבר התחלנו תהליך להעברת
לטובת חיסכון  . השינוימייללמשלוח ב

 בניירת ונגישות.

 תקציב הקרוב שיחולק באמצע ינואר, ה
גם במייל. ישלח יחולק בתאי הדואר ו

ירשם לכל אחד הסיסמא תעל המעטפה 
שלו לפתיחת המסמך במחשב.  את 

לא יהיה ניתן לשנות ולכן  הסיסמה
 .לשמרה חשוב

 
  – קופת בית[ 2

  בהמשך להחלטת הנהלה חברתית
קופת  1/1/21מתאריך  ,והדיון בערר

 .תיסגר ותשנה את דרך פעולתה ביתה

  המתקשים עם  בלבדחברים ותיקים
מזומן בדרך כסף ט, יוכלו לקבל מהכספו

יומיים קודם יבקשו /הבאה: יום
הסכום הנדרש את שיפר מיהודית 

 ויבואו לקבל מעטפה מוכנה עם הכסף.

 
כניות עבודה ותקציב שיחת קיבוץ לאישור ת[ 3

  – הקהילה
 20:00, שעה 30/12 -תתקיים ביום חמישי ה

במועדון.  יש חשיבות גדולה להגיע לשמוע 
ולהשמיע. תהיה אפשרות להתחבר בזום. 

תקיים בסיום תאישור התוכנית והתקציב 
 זום.במועדון וב םמשתתפיבהצבעת ההשיחה 

 
דיון לשעלה הרכב  בסידור נושא הרכביםב[ 4

 - "קומימ" באתרושאלות בבמה הציבורית 
  לברור בעיה או קבלת תשובה לשאלה

קודם כל לפנות לממלא התפקיד או מומלץ 
רכז התחום. הכתיבה הכללית במקומי לא 

 .לברור התלונהרציני מאפשרת שיח 

 

 

 
 

  מספר  ,לאורך השנהבבדיקה של צי הרכב
קיים נותן מענה טוב לצרכי הרכבים ה

ישנם פיקים של הזמנות בהם  .הקהילה
נדרש סדרן הרכב לתמרן אך ברוב ימות 
השנה ושעות היממה יש רכבים פנויים 

הוחלט לא עם זאת  העומדים בסידור.
את צי הרכב אלא להחליף יותר להקטין 

 במדורג את הרכבים הישנים לחשמליים.

  מספר ימים בהם הורגש בחודש האחרון היו
, עקב צרוף של ברכבים זמינים חוסר

השבתות רכב וטיפולי מוסך, נבחן את 
הפעילות בשדרוג רכבים ישנים לצמצום ימי 

בימים אלו נבדק שימוש גם  ההשבתה.
 ברכבי הענפים והקהילה כתגבור לסידור

  הרכב בשימוש החברים.

  צי הרכב שודרג וימשיך לעבור שדרוג נוסף
לרכב חשמלי המותאם לכל נהגי הסידור 

ור הרכב פשר לסידהקהילה, שדרוג זה מאו
לחברים  סבירים נסיעהלשמור על מחירי 

 ולהתאזן ללא סבסוד של מיסי הקהילה.

  אנחנו רואים בסידור הרכב חלק מהכלכלה
השיתופית המאפשרת לצעירים וחברים 

ותיקים להתנייד ללא עלויות גבוהות של 
 אחזקת רכב או רכב שני למשפחה.

 המלצות או מוזמנים לפנות לאדי ויקי ב
 .בקשות לשיפור

 
  – אישורי תושב[ 5

  אישורי התושב הונפקו ע"י המועצה
 וחולקו בתאי הדואר

  מי שאינו רשום בתעודת הזהות כתושב
אישור תושב  קיבלכפר מסריק, לא 

לקבל  אפשרבמקרה כזה  .תיאוטומט
מכתב חתום קבלת רק לאחר אישור 

 בקיבוץ. האדם של היישוב על מגורי

  קיבל לאלמי שאישורי תושב, הנפקת ,
יעשה בצורה מרוכזת דרכנו. אנא 
העבירו למיה רשף הודעה כי לא 

ואנחנו נעביר רשימה אישור קיבלתם 
 מרוכזת למועצה.

 
 סוף שבוע חמים וטוב . 

     
 המזכירים   

 



 

החבר'ה מטיילים לומדים 
 ונהנים

המערכת מתנצלת על דחיית המדור מלפני 
שבועיים ומבקשת לתקן את הדרוש תיקון. 
מקווים שהחומרים עדיין רלוונטיים ולא נס 

 ליחם. 

 טיול עם פעילות
ויר בחופשת החג היה אתנו ואפשר ומזג הא

 לנו לצאת לטיולים מקסימים!

ב "הבוגר טייל לנחל חילזון, והמרח ב"המרח
הצעיר והאמצעי לנחל געתון. בנוסף לטיול כל 

אין  .תית בשטחיויוקבוצה זכתה לפעילות ח
לחבר, להכיר בשביל כמו היציאה לטבע 

 וליצור חוויות של יחד.

את הטיולים ארגנה המחלקה לחינוך בלתי 
 .האזורית פורמלי במועצה

 

 

 

 סביםפנק את ה -מבצע     
במהלך ימי החנוכה יזמנו מבצע מחמם לב עם 

משמעות חברתית וחינוכית. ילדי המרחבים 
התארגנו בקבוצות קטנות וכל קבוצה הזמינה 

עצמה להדלקת נרות בבית של אחד הסבים או 
הסבתות. היה ערב מרגש ומעשיר לשני הצדדים: 

למארחים ולאורחים הצעירים שהדליקו נרות 
לבבות הסבים בחנוכיה והדליקו גם אור ב

והסבתות. היה כמובן כיבוד טעים והיתה אווירה 
 של חג. 

 
 בביתם של ירדנה ואברי פישר

 
 בביתם של נאוה ואבנר כרמלי



 
 בביתם של חביבה ואיתן שפרינגר

 
 זאב-בביתה של נילי בן

 
 בביתם של חנה ואמנון ליסאי

 

 מהנעשה באגף התרבות
  עוברות לאישור שיחת  2022תכניות

 נכנסים לביצוע מידי.אנחנו קיבוץ ו

  אני מזמינה שוב את כל מי שרוצה
להיות חלק בצוותים השונים, לפנות 

 אלי.
  כל יוזמה, רעיון או פעילויות

בבקשה לפנות  –שמעוניינים לקדם 
 אלי ונקדם זאת ביחד.

 90 -צוות חגיגות ה:                             
ץ קיבוייסוד הל 90נחגוג  2023בשנת 
יוקם צוות לגיבוש  2022ומהלך 

 התוכנית.

  העלוי 2022בינואר  –מועדון לחבר 
 מחיר המועדון לשימוש פרטי.

השנה הבאה המחיר החדש:  מתחילת
כל זה ₪  500שעות ומעל  4עד ₪  300

לחברי קיבוץ בלבד )לחיצוניים 
 המחירים אחרים(.

 בנטיעות.  21/1 -ט"ו בשבט נחגוג ב
 פרסום מפורט בהמשך

 במתחם נעמן תוף עם המתנ"ס בשי
בנינו סדרת הצגות איכותיות לילדים 

בקיבוץ אצלנו (. ההצגות יתקיימו 3-7)
 רשם למנוי.יבחדר האוכל. מוזמנים לה

 פתחנו  –יצא לדרך  מועדון שחמט
לחוג באתר "מקומי" רשם יאפשרות לה

לפתח את  בתקווה ואמונה שאפשר
ולהחזיר  שחמט בקיבוץהמועדון 

הפרסום נמצא במקומי  .עטרה ליושנה
 תרבות –

  סדרת מפגשים עם רון כהן בנושא
"חינוך, מחנכים והשפעתם על 

 ההיסטוריה". 

 רשם.ילה ןיהיה מרתק וניתן עדיי
 

 ליאור בירק   



 
 עדכונים בתקשורת ובחשמל

 מהפיכת התעו"ז
מחצית מחברי הקיבוץ צורכים חשמל 

יפי התעו"ז. )תעריף המשקלל את עומס רבתע
המערכת וזמן הצריכה(. עד היום מחיר 

אוגוסט בשעות  –הפסגה גבוה בחודשים יולי 
 היום ובדצמבר ינואר ופברואר בשעות הערב.

בעוד מספר חודשים יבוטל המחיר הגבוה 
כל השנה.  הערב בבשעות היום ויועבר לשעות 

אלו )ראה תמונה( השינוי יביא לחסכון כספי ל
גמלאים לדוגמא  –צורכים חשמל ביום ש

ולהוצאה כספית נוספת למשפחות צעירות 
 עם ילדים. 

 
שינוי זה, אחרי כעשר שנים של התעריף 

בייצור חשמל  הנוכחי נובע מעליה גדולה
סולרית ואחרת בישראל  –מאנרגיה חלופית 

ושימוש באנרגיה יקרה ומזהמת בשעות 
החשכה. כאשר יכנס התעריף החדש לתוקף 

( אוסיף הצעות להסטת 2022)כנראה באפריל 
  עומסים בחשמל מהערב לשעות היום.

 

כיוון שעוני דוד המים החמים. 
  )בויילר( 

 –בעת האחרונה היו הפסקות חשמל רבות 
חלקן ארוכות. שעוני הדודים שלא עודכנו 

הפעילו את דודי המים אחרי שהחשמל חזר, 
 בשעות לא רצויות. ולכן, 

דודים יש לכוון אחרי כל הפסקת את שעוני ה
חשמל ארוכה ולהציב אותם על השעה 

הנכונה. יש לסובב את החוגה עם כיוון השעון 
השעה הנכונה באותו זמן תוצב )ימינה( עד ש

מול המשולש הקטן בצד הימני העליון של 
 השעון. )ראה תמונה(  בהצלחה. 

 

 

 פניות שגויות לחברת "הוט" 
השבוע פנו אלי שתי משפחות ששילמו יותר 
מהדרוש עבור שירותי חברת הוט. הם חוייבו 
במשך שנתיים במחירים הרגילים ולא במחיר 

עם החברה.  המופחת של עסקת הקיבוץ
שח'  700  -בסופו של טיפול הוחזרו להם כ

 והכל בא על מקומו בשלום. 

בשני המקרים נבעה הטעות מפניה לחברת 
               הוט במספר הכללי של כל האוכלוסייה 

 910-106-1800* או 6910 –והלא נכון 



 

כפר מסריק שייך לשירות המוסדי שמספר 
 . 1-800-106-161 –הטלפון שלו הוא 

 30,000 -הקיבוץ הוא לקוח עסקי ומשלם כ
שח' לחודש וזה מזכה אותנו ביתרון לגודל. 

 HDבעסקה הנ"ל מגיע לכל משתמש ממיר 
)למעט   VODאחד ועוד ממיר מקליט אחד + 

לקבוצה א'  במחיר הנמוך( המענה הטלפוני 
אחר כך   16.00ללקוח מוסדי פועל עד השעה 

י ל"הוט" טבאופן אוטומהשיחות מועברות 
 כללי המחייב במחירים הרגילים. 

שח'  20 -אני מזכיר לכל חבר המשלם יותר מ
לחודש בכרטיס האשראי שלו לבצע בדיקה 

ומשם  400של החשבונית ע"י העברה לערוץ  
לחשבונית שלו )ראה תמונה( . לצורך הבדיקה 

יש להקליק על כל סעיף בנפרד: חיובים 
 ים משתנים וכדומה.  קבועים, ציוד, חיוב

 

 

 אסא רמץ     

 

                        מכרז לתפקיד: 
 ניהול ותפעול בריכת השחייה 

 
ניהול והפעלת הבריכה,  :תיאור התפקיד

לרבות מתחם הבריכה, ואחריות על כלל 
 פעילויות במתחם.

 
 דרישות התפקיד:

  ,אחריות להכנת הבריכה לעונת הרחצה
 וסגירת הבריכה בסיום העונה.

 
 
 
  עובדים אחריות לגיוס והכשרת צוות

מוסמך ומתאים לפעילויות בבריכה 
ובמתחם ואחריות על הפעלתם במהלך 

 העונה.
  אחריות להשגת/חידוש הרישיונות

הנדרשים לסוגי הפעילות בבריכה 
 ובמתחם. 

  אחריות על המנויים ועל פעילויות
 חיצוניות הנערכות בבריכה.

  אחריות לשמירה על רמת התחזוקה
חוקי וההיגיינה הנדרשים ע"פ תקנות ו

 הרשויות, לרבות אחריות לאיכות המים.
  ,אחריות להכשרת השטח והספקת חשמל

מים, ריסוס ומקלחות להפעלת הבריכה 
 והפעילויות המתקיימות בה.

  אחריות על תקציב הבריכה ועמידה
 בתוכנית התקציבית.

  אחריות לממשק בין הקיבוץ וחבריו ובין
 לקוחות הבריכה.

 ה לקראת אחריות לישיבות מינהלת הבריכ
 4העונה ובמהלכה ע"פ הצורך )לפחות 

 בשנה(.
 
 

 שעות העבודה והיקף המשרה:
 אוקטובר( -חודשים )אפריל 7-משרה מלאה ל

 
 כישורים והסמכה נדרשים: 

תעודת מפעיל בריכת שחייה. אם  .1
לחבר שיבחר אין הסמכה כמפעיל 

בריכה, החבר יידרש להשלים קורס 
 מפעילי בריכות עד תחילת העונה. 

גישה שירותית וכישורי תקשורת  .2
 טובים.

יכולת לספק שירות איכותי ללקוחות,  .3
 חברים ומנויי חוץ. 

 יכולת תחזוקה וטיפול טכני .4

 הבנה בתקציב וניהול כלכלי שוטף .5

 
 

 8/1/22 -מועמדים יפנו להראל כהן עד ה

 



 

 

 

 

 

 

 הנכבה והקיבוצים בדרום עכו
כתבתי  באוניברסיטהבמסגרת התואר הראשון 

"הנכבה והקיבוצים בדרום בנושא סמינר עבודת 
עבודה מצטיינת תואר שאף זכתה ב עכו",

 הרשימה כאן,למחקר מודרני בשנת תשע"פ. 
לחלוק  הן היתומאותה עבודה ומטר תמעובד

איתכם/ן את מה שלמדתי במהלך כתיבת 
ולבקש מכם/ן לעזור לי למצוא מקורות  העבודה

מידע נוספים כדי לענות על השאלות שנותרו 
 פתוחות.

הייתי בשנת שירות בבית הספר  2018בשנת 
לשוני "יד ביד" בירושלים. אחד הזיכרונות  -הדו

המשמעותיים שלי מאותה שנה הוא שיחה 
קצרה שניהלתי עם נער ששם משפחתו דאמוני. 

של המפתח שתלוי  שאלתי אותו מה המשמעות
בשרשרת על צווארו והוא ענה שזה המפתח 

לבית של המשפחה שלו בכפר אלדאמון שליד 
עכו ולכן גם משפחתו נקראת דאמוני. בתמימות 

עניתי לו שאני גר בקיבוץ כפר מסריק מדרום 
לעכו ואפילו עבדתי בשדות שליד שרידי הכפר 

אלדאמון. זאת הפעם הראשונה שאני זוכר 
החלק הזה בהיסטוריה של  שנפגשתי עם

וזאת גם הסיבה שבחרתי בנושא הזה  הקיבוץ
 לכתיבת העבודה. 

 למדתי במהלךשלושת הדברים החדשים ש
 :היו תכם/ןכתיבת העבודה ואני רוצה לחלוק א

 מי היו ערב אלע'וארנה? .1

תפקידו של יוסף וייץ בהיסטוריה של  .2
 הקיבוץ

 תהליך כיבוש הכפר אלדאמון .3

הוא שמה של ( الغوارنة عربערב אלע'וארנה )
 1948קבוצת בדואית אשר התיישבה לפני 

ישנן מספר במפרץ זבולון מדרום לעכו. 
תיאוריות לגבי מוצאה של קבוצה זו )מהבקעה 

נו ל( אבל "לבסוף" הם התיישבו באזוראו מהגלי
על פי המפקד הרשמי שערכה ממשלת המנדט ו

נפשות  106, אוכלוסייתם מנתה 1922בשנת 
ערב אלע'וארנה, נשים.  50גברים ו 56ם מתוכ

בדומה לשאר הקבוצות הבדוויות באזור באותה 
תקופה, קיימו אורח חיים נוודי למחצה. כלומר 

נדדו בתוך שטח מצומצם )יחסית לאבותיהם( 
ואמנם עדיין התגוררו באוהלים אך החלו 

לשינוי באורח  בבניית בתי קבע ואף מבני אבן.
ת )ביניהן שלטון מרכזי החיים הבדווי סיבות רבו

ויציב, גידול דמוגרפי הזדמנויות תעסוקה 
חדשות ועוד( ותוצאתו הייתה הפיכת בדווים 

רבים לפלאחים ושינוי הקשר בין הבדווים 
 .והקרקע שבה הם חיים

ערב בני דמות מכריעה בנוגע לעתידם של 
שהיה מנהל רכישת  ץיאלע'וארנה היה יוסף וי

הקרקעות בקק"ל. כדי לפתור את "הבעיה 
יץ ניצל את האנרכיה שהתקיימה יהערבית" ו

בארץ בשלהי תקופת המנדט הבריטי וביתר 
שאת בתקופת מלחמת הקוממיות והחל 

בפעולות נקודתיות אשר במרוצת הזמן התעצבו 
 למדיניות שתכונה "טרנספר". 

ה יץ בחיפי( ביקר ו1948במרץ ) 27-כבר ב
הורה לנציגי קק"ל לגרש את  ובמהלך ביקור זה

אלע'וארנה ממפרץ חיפה. ככל הנראה עד  בדואי
אמצע אפריל לא נעשו פעולות לגירוש ערב 

הגיעו  1948 באפריל 14-אלע'וארנה מכיוון שב
ץ בתל יכפר מסריק לפגוש את וי נציגים של 

אביב כדי להביא בפניו את שאלת פינוי 
התפלא שהפינוי עדיין הבדואיים מהמפרץ. הוא 

לא בוצע וכתב למפקד ההגנה באזור ולקצין 
באפריל מרדכי  23-ב מודיעין למהר בעשייה זו. 

ץ כי ערב י, מעדכן את וי, קצין המודיעין'שכביץ
-15אלע'וארנה יצאו ברובם מהמפרץ ונותרו רק 

גברים לשמור על הרכוש הנטוש, בתגובה  20
אלו יפונו ותתבצע  כי גם גבריםוייץ דורש לכך 

שאר כל זכר יחרישה באדמתם על מנת "שלא י
 –יץ תיאר זאת ביומנו "מלחמה ילהם". כפי שו
יץ עם נציגים יבאפריל נפגש ו 27-כבמלחמה". ב

של כפר מסריק ועין המפרץ והטיל עליהם את 
המשימה של סיום הגירוש וההשתלטות על 

ימים. ראוי לציין כי בדיונים  5השטח תוך 
בכירים במפלגת מפ"ם יבקרו את  ,איבחודש מ

ץ הגשים במפרץ חיפה את יהמהלך ויטענו כי וי
 מדיניות הטרנספר על דעת עצמו.  

גירוש ערב אלע'וארנה היה הניסוי הראשון של 
למעשה האזור  ,ץ בביצוע מדיניות הטרנספריוי

שלנו שימש מקרה בוחן לפיו ניתן היה לבחון 
חדש את הצלחת מדיניות הגירוש והיישוב מ



ולאחר מכן הצלחתו שימשה לעיצוב המדיניות 
בכלל הארץ. בהקשר זה חשוב לציין כי המקרה 

הנ"ל הוא לא ייחודי והוא דוגמא למגמה 
ומדיניות שהונחתה מלמעלה )כפי שניתן להסיק 

י חברץ(. מסקנה נוספת היא שיממעורבות וי
כפר מסריק ועין המפרץ לקחו חלק פעיל 

המרוויחים  בגירוש וככל הנראה היו  גם
. נדבך מרכזי בתהליך היה ממנוהעיקריים 

מחיקת הזכר למתיישבים הקודמים שנעשה 
בעיקרו באמצעות עיבוד חקלאי מחדש של 

 אדמותיהם.

 
של כפר שבות הקבע ילהתייה יטקס העלל

מסריק הוזמן נציג מכובד של ערביי הסביבה 
להדגשת היחסים הטובים שבין  לשאת נאום

 השכנים. )תמונה מארכיון כפר מסריק( 

יושב על כפר מסריק  ,בנוסף לערב אלע'וארנה
 הכפר אלדאמוןאדמות הכפר אלדאמון. 

היה כפר פלסטיני ומקורם של ( الـــدامــون)
אלזידאניה מחצי האי ערב. היה שבט ו תושבי

לכפר יש היסטוריה ארוכה ונאסר ח'סרו, 
הגיאוגרף הפרסי, הזכיר את הכפר בתיעוד מסעו 

אוכלוסיית הכפר  1945. בשנת 1047כבר בשנת 
דונמים  20,000נפשות, ושטחו היה כ 1310מנתה 

מהם היו בבעלות ערבית  19,000כאשר יותר מ
אן לפני פרטית. לפי העדות של מחמד סעיד זיד

הנכבה היחסים בתוך הכפר בין המשפחות 
השונות ובין הנוצרים והמוסלמים היו שקטים, 

תושבי הכפר השתתפו בחתונות, בהלוויות 
ובחגים ואפילו ניהלו קשרים עם היהודים 

באזור.  במילים אחרות, הכפר היה כפר 

פלסטיני טיפוסי וקטן יחסית עד למלחמת 
 הקוממיות.

ההיסטורית בנוגע לתאריך קיים ויכוח בספרות 
ישנה הסכמה כי חלק  אך .כיבוש הכפר

מהתושבים ברחו לפני כיבוש הכפר בעקבות 
נפילת עכו ונצרת וחלק מהתושבים גורשו לאחר 
שהכפר נכבש ונהרס כולו.  בשלב זה של כיבוש 

הגליל נעשתה הבדלה בין כפרים שברובם היו 
נוצריים, בהם ההתנגדות לכיבוש הייתה יחסית 

צומצמת ורוב תושביהם הורשו להישאר מ
בבתיהם, לבין כפרים שברובם היו מוסלמים 

שרוב תושביהם גורשו. אלדאמון הוא אחד 
מחמישה כפרים אשר התרוקנו כליל מתושביהם 

ולבסוף נמחו מעל פני  1948-בלאחר מבצע דקל 
 האדמה.

יש תיעוד כתוב מצומצם לגבי מהלך הכיבוש 
הסיבה לעזיבת והגירוש לכן קשה לתאר את 

בעדויות מאוחרות שנאספו  .תושבי הכפר
ממגורשי הכפר הוזכרו טבח דיר יאסין, כיבוש 

הכפר אלברוה הצמוד והפגזות הכפר מכיוון 
אלברוה. לפי עדות נוספת לאחר כיבוש הכפר 
הכוחות היהודיים הרסו את בתי הכפר וקצרו 

אדמות הכפר  את התבואה משדות הכפר.
שות והוחכרו לקיבוצי הוכרזו כקרקעות נטו

אושרה על ידי  1948טמבר בספ 3-האזור. ב
 8000ני אדמות נטושות חלוקת יניהועדה לע

דונם מאדמות אלדאמון בין הקיבוצים עין 
המפרץ, משמר זבולון )לימים כפר מסריק( 
ומשמר הים )לימים אפק(, בנוסף נקבע כי 
יחולקו חלקות נוספות מאדמת הכפר בין 

הכריז המושל  1951בשנת הקיבוצים בהמשך. 
כפרים נטושים בגליל, אשר  11הצבאי על 

תושביהם גרים בתחומי מדינת ישראל, כשטחים 
צבאיים סגורים וביניהן גם על הכפר אלדאמון. 

כך הבטיח צה"ל את מניעת שיבת התושבים 
ובנוסף ביצע פעולות איתור כדי לוודא 

 שהכפרים אכן נטושים לחלוטין.

ן תואם למגמת גירוש גירוש הכפר אלדאמו
כפי הכפרים במלחמת הקוממיות בגליל בכלל, 

שמתאר אותה עאדל מנאע בספרו נכבה 
והישרדות. גם באלדאמון לאחר שלב הגירוש 

הגיע שלב ההשתלטות על הקרקע. לאחר הקמת 
המדינה הגיש ויץ תכנית סדורה להשתלטות על 
הקרקעות שכותרתה "טרנספר בדיעבד". בשלב 

כבר נטשו פלסטינים רבים את  זה של המלחמה
בתיהם ובפרט כפרים רבים נכבשו וננטשו או 

גורשו. מטרת התוכנית הייתה מניעת שיבת 



הפליטים הפלסטינים לבתיהם, הכלים להגשמת 
מטרה זו היו הריסת כפרים נטושים, מסע 

תעמולה וחקיקת חוקים שיאפשרו השתלטות 
ץ ראה בתכנית זו יעל קרקעות שננטשו. וי

ארוך טווח ל"בעייה הערבית" בעוד בן פתרון 
 גוריון העדיף להמשיך במדיניות העיבוד

ץ יכניתו של ויהחקלאי הזמני. ראוי לציין כי לת
קמו מתנגדים מתוך ההנהגה הישראלית 

ובראשם מפ"ם אשר חבריה התנגדו להריסת 
 כפרים מטעמים לא צבאיים. 

השלב השלישי בתהליך הנ"ל מכונה השלב 
מלחמתי והוא היה שלב מכריע בעיצוב -הפוסט

מחדש של הנוף הכפרי במדינת ישראל. בשלב 
זה חוקקו חוק נכסי נפקדים וחוק רשות 

הפיתוח הנוגעים אשר נועדו להסדיר את 
חלוקת הרכוש ובפרט הקרקעות הנטושים. כך 

קעות היישובים הקיימים חילקו ביניהם את הקר
הנטושות והדבר אף הוביל לחיכוכים ביניהם. 

ני יניגמא היה צורך בהתערבות הוועדה לעלדו
אדמות נטושות כדי לפתור את הסכסוך בנוגע 
לחלוקת אדמות הכפר אלדאמון בין הקיבוצים 

 .עין המפרץ, כפר מסריק ואפק

  
הישובים הערביים מפת האזור שמראה הן את 

שעל הן את הקיבוצים ו 1948ני שהיו לפ
 אדמותיהם

 

פגישה עם ילד ומפתח על הצוואר סיכום, ל
ורים חדשים לגלות פרטים וסיפהובילה אותי 

על ההיסטוריה של הקיבוץ והשטח בו אנחנו 
. את המסקנות או התחושות אני משאיר חיים

. לי באופן אישי לבחור בעצמו/ה ת/לכל אחד
 אבל חשוב ומעצב.היה מעניין וגם לא קל 

העבודה התבססה בעיקר על הספרות האקדמית 
הקיימת העוסקת בנכבה ובמלחמת הקוממיות. 

בעדויות של לוחמים  בנוסף לכך השתמשתי
אשר לחמו במבצע דקל ובמבצע בן עמי 

ובעדויות של תושבי הכפר אלדאמון אשר 
נאספו על ידי ארגון "זוכרות". כמו כן 

השתמשתי בחומרים ארכיונים, ביומניו 
ץ השמורים בארכיון הציוני יומכתביו של יוסף וי

המרכזי כדי לתאר את סיפור גירוש ערב 
 רכיון הקיבוץ.אלע'וארנה ובמסמכים מא

 
חוזרים  ,שהפכו לפליטים דאמון-תושבי הכפר אל
להפגנת "מסגד" תוקעים שלט לאדמותיהם ו

 טענתם לבעלות על השטח שנלקח מהם

 

 .ן עד לכאן אני רוצה להודות לכם/ןאם הגעתם/
לדעתי זוהי תקופה מעניינת וחשובה 

בהיסטוריה של הקיבוץ שלנו ושל המדינה בכלל 
ולכן ראוי וצריך לחקור אותה. מי שמעוניין/ת 

לקרוא יותר בנושא או לבחון את המקורות 
איתם עבדתי ואת המסקנות שלי בעצמו/ה, 

לכם/ן את העבודה עצמה.  אשמח להעביר
אשמח אם תוכלו לעזור לי למצוא  ,בנוסף

מקורות נוספים איתם נוכל לענות על השאלות 
שנשארו פתוחות, לכן אם יש לכם/ן חומרים 

ארכיוניים או מקורות רלוונטיים ואפילו 
כרונות מהאירועים שתיארתי אני יסיפורים וז

 מאד ארצה לקרוא ולשמוע...

 אור רייז          

 



 
 

 נעים להכיר
 צוות חיבו"ק = חיבור לקהילה

 
 מי אנחנו?

אסנת אבנון, איטה איילת, רימונה הרץ, 
איילת לוי, הדס כהן, נופר מעיין ,ענבל רמץ 

 ומיכל גירש
 

 המטרה והחזון של הצות: 
ולתמוך את החברים החדשים בתהליך  ללות

הקליטה לקיבוצינו, הכולל ליווי ותמיכה, 
שילוב בקהילה, יצירת מעורבות חברתית, 

הכרת המקום והכרת החברים, חיבור לתרבות 
הקיבוצית, חיבור בין חברים ותיקים לחברים 

 חדשים.
במטרה להיות קהילה צומחת, קהילה אחת 

 שטוב ונעים לחיות בה.
 

נו "צוות קליטה וליווי" ולאחרונה בעבר היי
שזה  לצוות חיבו"קהחלטנו לשנות את שם 

ראשי תיבות של חיבור לקהילה, כי כך אנחנו 
רואים את הקהילה שלנו ואת הרצון שלנו 

 להכניס אליה חברים חדשים. 
נשמח לקבל חברים נוספים לצוות ולקבל 

רעיונות והצעות לחיבור בין החברים 
ניתן לפנות  –לה שלנו החדשים לחברים בקהי

 בנושא זה לאסנת אבנון. 
 

אנו שמחים להתחיל במסורת חדשה ראיון 
"פינג פונג" בו ניתן מקום להכיר את החברים 

 החדשים.
החברה הראשונה שנשמח שתכירו היא 

 אורטל פניגר
 

 אורטל םפונג" ע-ראיון "פינג
 

, נשואה ליובל פניגר 31אורטל פניגר, בת 
 ואמא של שחר. 

 javaמהנדסת מחשבים ועובדת כמפתחת 
 CyberObserverבחברת 

 
 למה בחרת לגור בכפר מסריק? .1

 
רציתי לגור ולגדל את ילדיי במקום כפרי 

עם קהילה בדומה למקום שבו גדלתי. 
האופציה שנפתחה עבורנו לבנות בית 

 בקיבוץ הפכה את ההחלטה לקלה יותר.
 

מה החוויה הראשונה הזכורה לך  .2
 מהקיבוץ?

 
ויה הראשונה אבל האחרונה. והח לא

שקיבלתי,  "לידההסירי "נהניתי מאוד מ
ארוחות חמות ופינוקים מבנות שחלקן 

 הכרתי וחלקן לא. חימם את הלב.
 

 
 
 מה את אוהבת לעשות בזמנך הפנוי? .3

 
 אני אוהבת לטייל בטבע.

 
איזה מקום חוץ מהבית,  את אוהבת  .4

 בקיבוץ ולמה?
 

חוץ מהבית זה המקום האהוב עליי בקיבוץ 
לא גדלתי ביישוב עם  ת השחייה.בריכ

ועכשיו שיש לי בריכה כל כך  ,בריכה
 קרובה ומטופחת זה מאוד כיף.

 
 ספרי לנו משהו שאנחנו לא יודעים עליך? .5

 
קרוי על שם ישוב הנולדתי בכרם מהר"ל, 

המהר"ל מפראג, בדומה למסריק שניהם 
 מצ'כוסלובקיה.

 
הפינג פונג ולסיום, למי את מגלגלת את  .6

 הלאה?
 

                                 אני מגלגלת את ראיון הפינג פונג 
 לעדי בלישה דוכס.



 

חידושים באיסוף אשפה בקיבוץ 
יותוהיסטוריה ומשמע  

פחים  אשר-א"ז מטהמומלאחרונה קיבלנו 
מיועדים בקיבוץ. הם כתומים לאיסוף אשפה 

ממתכת ואחרון  אריזות מפלסטיק,לאיסוף 
קרטוניות משקה.אריזות אחרון חביב,   

סיבות ולהוסיף ה, כדאי לתת קצת היסטורי
כיצרני רוב ומיקומנו הזה ומטרות למהלך 

 קרטוניות המשקה בישראל.

יצא חוק במדינת ישראל שמחייב  2011בשנת 
י המזון בעיקר( להיות את היצרנים )מפעל

טיפול באריזות לאחר השימוש בהן לאחראים 
אף יקטינו וכך וכדי שיאספו, ימוינו וימוחזרו 

ימנעו את ההטמנה ולא יזהמו את הסביבה. 
 ,, שטראוסכמו תנובה בעקבות החוק, יצרנים

קוקה קולה, אסם ועוד הקימו ביחד את 
ת.מ.י.ר ) להלן "התאגיד"( שיפעל   תאגיד

על כסף בשמם. כל היצרנים משלמים לתאגיד 
כל טון אריזות שהם מוציאים לשוק ובכסף 

הזה התאגיד משלם על האיסוף, המיון 
ובאחריותו למצוא להן שימוש כשהיעד הסופי 

 להקטין ולמנוע את ההטמנה.

המשימה אגיד חיפש דרכים להתמודד עם הת
קרוב ככל  משתמשמכל והחליט על הפרדה 

של האריזות לאחר השימוש.  קורהאפשר למ
לבקבוקי הפלסטיק יש את כלובי הברזל, 

-הקרטונים הגדולים וקרטון גלי נאספים על
ידי אמניר ונשלחים למחזור  במפעל הניר 

שנים לחלק  10בחדרה. התאגיד התחיל לפני 
ם כתומים שמיועדים לאריזות פלסטיק, פחי

אריזות מתכת וקרטוניות משקה שמצופות 
בפוליאתילן שלא יכולות להתמחזר יחד עם 
שאר אריזות הקרטון שאוסף אמניר. החומר 

מיון נקודות קצה למהפחים הכתומים הולך ל
 בין סוגי האריזות השונות.

היה חשוב כיצרן האריזות, לדוקרט 
 ינו כך שניתן יהיה שקרטוניות המשקה ימו

 

תפסו כבעיה ילא יהן לטפל בהן בנפרד ו
במחזור. למרות שלתאגיד, כמות קרטוניות 

צריך מתוך סה"כ הפסולת שהוא  ,המשקה
מאחר ומשמעותית  קטנה ולאהיא  לטפל בה,
המשקה לחלב הן מוצר שכיח בכל  וקרטוניות

בית בישראל, התאגיד השתכנע שיש חשיבות 
למיין אותן והוא צירף אותן לאיסוף ומיון 

 בפחים הכתומים.

התאגיד כבר חילק פחים כתומים  ,כיום
מוסיף הוא מהאוכלוסייה וכל שנה  60%לכ

השנה  לחלק פחים למקומות נוספים.
 אשר לשימוש בפחים הכתומים-הצטרפה מטה

החל מנובמבר השנה ובכפר מסריק חולקו 
 פחים כתומים בימים אלו.

רובה של האשפה הביתית רוב לדעת ש חשוב
 ושלכההיבשה, כולל האריזות השונות, ה

להטמנה  והם הועברולפחים הירוקים 
 מומנהבעברון. עלות האיסוף ועלות ההטמנה 

. עם המעבר ועל חשבונה על ידי המועצה
, ביישובי המוא"ז לשימוש בפחים הכתומים

כל פסולת האריזות שתיאסף בפחים 
  .הכתומים תרד מהכמות שתלך להטמנה

 

וכך , ימוינו וירוכזו במקום אחד"הכתומים" 
כסף מהתאגיד על האיסוף והמועצה  יתקבל

 .תחסוך את עלות ההובלה ועלות ההטמנה
התאגיד ישלם גם על המיון של סוגי האריזות. 

 החשובה מאדמעבר לכדאיות הכלכלית 
היא נכונה בכל שאר המועצות )למועצה שלנו 

החומר שייאסף בפחים  (המקומיות והעיריות
הכתומים, יעבור מיון לסוגי החומרים השונים 

מצא פתרון המחזור המתאים יולכל חומר י
ישלח להטמנה ובכך יתרום ילא לכן הוא ו

                           רבות לנושא איכות הסביבה. 



קרטוניות המשקה האריזות מכל  -ם כיו
במקום אחד בישראל ומייצאים  ותמרוכז

 אותן לארצות המזרח הרחוק.

 

 הפתח המיוחד בחלק העליון של המכסה

לנו בכפר מסריק, כיצרני קרטוניות המשקה, 
יש אינטרס מובהק  שכל קרטוניות המשקה 

מצא להן יבישראל יאספו בפחים הכתומים וי
פתרון בישראל שיגדיל את האטרקטיביות 

ות של ללקוחות שלנו מול האלטרנטיב
בקבוקי הפלסטיק שכבר הופיעו בשוק 

 הישראלי לחלב .

כמות גדולה של קרטוניות בישראל כשתיאסף 
משקה לאחר השימוש, יהיה כדאי להקים 

מפעל למחזור ויש כמה שיטות למחזרן, כולל 
שפותחה  ,שנראית מבטיחהשיטה חדשה 

לייצור לוחות בניה בשנים האחרונות 
 לאחר גריסתן. לנוזליםקרטוניות ורהיטים מ

 

בכל נושא מחזור האריזות לאחר השימוש, 
הבעיה העיקרית היא חינוך והדרכה של 

הציבור לאסוף ולזרוק לפחים הכתומים. 
התאגיד חילק כבר בישראל למרות שכאמור 
ם רק כיו ,מהאוכלוסייה 60%פחים כתומים ל

מקרטוניות המשקה שנמצאות בשוק  7%
נאספו בפחים הכתומים ומוינו. זה תהליך 

שלוקח זמן אבל הוא הולך וגדל ואנו רואים 
 זאת בתוצאות האיסוף של התאגיד.

תרום לאיסוף עשות מאמץ ולכל אזרח צריך ל
האריזות כדי להרחיב את מחזורן ולמנוע את 

לזיהום הסביבה ופגיעה שגורמת  ההטמנה
והקטנת  לטובת איכות הסביבה במי התהום

  פליטות גזים מזיקים לאטמוספירה.

לנו כחברי כפר מסריק יש אינטרס מיוחד 
 בהצלחת המהלך של הפחים הכתומים.

                                                                                                         
 אבשלום בן דוד

 
 הירהורון

 
 .פתאום שמנו לב שיש לנו שותף סמוי בבית

קיונות. ימשתתף באוכל אבל לא משתתף בנ
ושלא כמקובל לא בשירותים  להיפך, מייצר.

 אלא בכל מיני פינות בבית.
 פתאום הבנו. יש עכבר בבית!!

 
דווקא לא כעסנו. אפילו פיתחנו אמפטיה 

 .תנו החמיםייק שבא לב'לקטנצ
         , ,,בשוקולד שלי. הלועד ש... עד שכרסם 

 !!!זה קו אדום
 

לקחתי מלכודת ידידותית המכונה "מלכודת 
ית ינדנדה הומאנית", נפרדתי בעצב מקוב

 .ותוך שעה הגרגרן נלכדאחת שוקולד 
 .יצאתי לשדה לשחרר אותו לחופשי

 
חבר ותיק חמור סבר שראה אותי משגר עכבר 

תהרוג " – אמתי לחירות גער בי בקול נוזפני
אותו, הוא אמר, אחרת הוא יחזור אליך 

 "הביתה!
בשמחה, אמרתי בחיוך, שיחזור, רק שינקה 

 .אחרת יגורש שוב -אחריו 
והערב, אבדוק האם היה רווק או שזוגתו 

נשארה באזור השוקולד שלי, ונעשה איחוד 
 משפחות בשדה.

 רון כהן.           יש ריגושים בבית בכפר

 



 

  –עסקים עצמאיים 
 דיווחים ועדכונים

 ביטוח

ביום שני השבוע, התקיימה פגישה בנושא 
ביטוחים לעסקים עצמאיים. נפגשנו )בזום( 

עם דותן לופט, היועץ לנושאי ביטוח של 
הקיבוץ, ושמענו ממנו על סוגי הביטוחים 

הנדרשים בכל עסק. כפי שגם מסרנו בפגישה, 
במהלך הימים הקרובים יקבל כל עוסק 

עצמאי מכתב מהקיבוץ ובו פירוט הדרישות 
הביטוחיות מהעסק שלו. מאחר והגיעו רק 

מעטים לפגישה, אני כותבת בכמה מילים את 
 הפרטים המרכזיים וההסברים שקיבלנו. 

קיימים שלושה ביטוחים בסיסיים ומצופה 
 שיהיו בכל עסק. )בהתאמות הנדרשות(:

ביטוח שמבטח את  – ביטוח רכוש העסק .1
הרכוש שיש בעסק )לדוגמא מכונות, 

מחשב, שולחנות, כסאות וכו'(. כאשר 
העסק נמצא במבנה בשכירות, הביטוח על 
המבנה הוא על בעל המבנה )במקרה שלנו 

הקיבוץ, למי ששוכר מבנה עבור העסק(, 
אך הרכוש עצמו צריך להיות מבוטח ע"י 

בעל העסק. הביטוח מתייחס גם להיבט של 
 אובדן רווחים בגין הפגיעה ברכוש. 

גובה הפוליסה תלוי בסוג הרכוש ובהיקפו. 
לתשומת לב העוסקים העצמאיים 

כדי שיהיה כיסוי  –שעובדים מהבית 
ביטוחי לרכוש של העסק )לדוגמא מחשב( 

צריך לעדכן את חב' הביטוח על כך שיש 
 עסק שפועל מהבית. 

 – ביטוח צד שלישי, חבות כלפי צד שלישי .2
יטוח שמכסה פגיעה בגוף או ברכוש של ב

צד שלישי כלשהו שנפגע בשל העסק שלנו. 
לדוגמא לקוח שהגיע לפגישה ונפל במדרגה 

בכניסה למשרד ונפצע, או מטופל שנפגע 
בגין העיסוי או הטיפול שקיבל, או לקוח 

 שקיבל הרעלת מזון ממוצר שקנה וכו' וכו. 

 

 –הביטוח הזה מבוסס על גבולות אחריות 
יקף האחריות שחברת הביטוח מתחייבת ה

לשלם מותנה בסוג הפעילות ובהיקף 
הפעילות. בהתייחס בעיקר לנזקי גוף יש 

גבול אחריות מינימאלי. פוליסות אלו 
נושאות לרוב השתתפות עצמית וגובה 
ההשתתפות העצמית משפיע על גובה 

 הפוליסה שמשלמים. 

זהו ביטוח שכל עוסק עצמאי נדרש לו, 
 ה או אחר בהתאם לסוג העסק. בהיקף כז

במידה ויש עובדים  – חבות מעבידים .3
)בשכר או בחשבונית( בעסק שלכם, נדרש 

ביטוח חבות מעבידים. ביטוח זה נועד 
לפצות עובד שנפגע במהלך העבודה. 

הפרמיה משולמת לפי היקפי שכר או מס' 
 עובדים. 

זהו ביטוח שמחויב על פי חוק אם יש 
ובדים בעסק, בעל עובדים. במקרה ואין ע

העסק מחויב לחתום על הצהרה שאינו 
 מעסיק עובדים. 

שני ביטוחים נוספים שקיימים והם תלויים 
 בסוג העסק:

ביטוח שנועד לכסות מצב  – חבות מוצר .4
שבו מוצר שייצרנו גרם לנזק פיזי לאחר 
שנמכר או לאחר שמסרנו אותו. הביטוח 

מיועד לכסות את הנזק שייגרם מהתביעה 
 נגד בעל העסק. שתוגש

  

ביטוח שנועד לכסות  – אחריות מקצועית .5
פגיעה בגוף, ברכוש או נזק אחר )פיננסי 
למשל( שקרתה בגין השירות שנתן בעל 

העסק. למשל ניתן שירות של ייעוץ 
והלקוח נפגע בשל השירות שקיבל. היקף 

הביטוח נקבע לפי רמת הסיכון שבפעילות 
אלו הביטוחים הנדרשים וההיקף שלה. 

 לעסקים ולבעלי העסקים העצמאיים. 

 

לאחר הסקירה של דותן שמענו מאתי היכל, 
אחראית הביטוח בקיבוץ, על הבדיקות שהיא 

סיון ימבצעת מול הביטוח של הקיבוץ בנ
לייצר פוליסה משותפת לכלל העסקים 

העצמאיים, תחת הפוליסה של הקיבוץ, 
   שתאגד את תחומי הביטוח האפשריים, 

 



 
על מנת להוזיל לבעלי העסקים את וזאת 

 עלויות הביטוח. 

לקיבוץ יש אחריות מעצם העובדה מאחר ו
שהעסקים והפעילות הם בשטח הקיבוץ, 

עמוק"  ומאחר והקיבוץ יכול להיחשב "כיס
לקיבוץ לוודא שכל חשוב בתביעות ביטוחיות, 

העסקים ובעלי העסקים מכוסים מבחינה 
ביטוחית. בימים הקרובים יישלח לכל 

עצמאיים מכתב אישי ובו פירוט ה העוסקים
הדרישות הספציפיות לביטוחים. אתי היכל 

 זמינה לשאלות והסברים ככל שיידרש. 

 2022ותוכניות לשנת  2021סיכום שנת 

אוטוטו מסתיימת וזו הזדמנות  2021שנת 
ואה חשבון להזכיר ולהמליץ להתייעץ עם ר

על ההפרשות האפשריות )לדוגמא לקרן 
השתלמות( ועל המסמכים והנתונים 

הנדרשים )למשל, תיעוד הקילומטראז' ברכב 
 (. 31.12.2021-נכון ל

 רלוונטיות לרובנו:כמה המלצות כלליות 

  מהבנק. אם להוציא דפי חשבון של השנה
מפיקים אותם באותה השנה, זה לא אמור 

 .להיות בתשלום נוסף לבנק

לאורך כל השנה עצמאים  –הוצאות  .1
מדווחים ומתעדים את ההוצאות של 

העסק שלהם. סוף שנה הוא הזמן 
לעשות סדר, לראות שהכל מתועד 

 .והכל דווח כמו שצריך

גם אתם צריכים  –עוסקים פטורים  .2
לעסק  לתעד את ההוצאות שהיו

שלכם השנה, לצורך חישוב הרווחים 
של העסק עבור מס הכנסה וביטוח 

 .לאומי

חשוב לבצע  –עסקים שיש להם מלאי  .3
 .ספירת מלאי )עלויות וכמויות(

                    – 2022ועם הפנים לקראת שנת 
המטרה ששמתי לתחום העסקים העצמאיים 

ת בשיתופי לשנה הקרובה היא התמקדו
נושא השיווק הפעולה בין העסקים ובנוסף, 

 והפרסום. 

בקרוב מתוכנן סיור משותף ללמידה בנושאים 
 מקווה שרובכם תוכלו להצטרף.  –אלו 

 

 

כל מי שיש לו רעיון בנושא שיתופי הפעולה 
השיווק והפרסום אשמח אם תפנו אליי גם ו

 וננסה לקדם ביחד. 

מי  –בהזדמנות אחזור ואזכיר לכל החברים 
שרוצה להיפגש ולשמוע על מה זה להקים 

עסק עצמאי בקיבוץ, מה זה דורש ממי 
שרוצה להקים, איפה הממשקים עם הקיבוץ 

)וגם איפה אני לבד בתוך הסיפור..(, ובכלל, מי 
שיש לו חלום או תחביב ורוצה לשמוע על 

איתי מוזמנים ליצור  –אפשרות להפוך לעסק 
 קשר. 

 סקית נהדרת,שתהיה לכולנו שנה ע

 אילת. עפר     

 

 

 הקליטהתוספת לטור בנושא 
על צוות  רשימהמופיעה בין דפי העיתון 

חיבור -שמו לצוות חיבו"ק הקליטה המשנה 
קצר תחת הכותרת   גם ראיון הומביא לקהילה

כיון שזה צוות נמרץ מאד התווסף  . פינג פונג
כרות והקשר עם יעוד רעיון להעמקת  הה

  אנשים חדשים )המתיישנים מהר  מאד..( 

במהלך החודשים  -"שלושה בכרטיס אחד"
 תרבות ששיהקרובים נכיר במסגרת 

כרות  שתרחיב יבמועדון חברים נוספים, ה
ה 'נכיר שלושה חבראת היריעה. בכל מפגש 

ואנחנו מקוות שזה יעשה את מהחדשים 
 העבודה...

תרבות אנחנו שבמסגרת ששי  לדעתגם כדאי 
לינואר  14-ב :נוספים מפגשיםמביאים 

בת הקיבוץ  - יתקיים מפגש עם דבורה גנני
ובמהלך פברואר נביא שני סרטי דוקו 

 לפברואר יום חמישי 3-הראשון ב - מיוחדים
      סרט שנקרא—ח"שנה לפלמ 80במסגרת 

וסרט  .ל ארבלעל זרובב ""ציוני לוחם פלאח
ה ליצה הבראזילאית  שהתחוסף על הקבונ

 בקיבוץ.  אצלנובארץ את דרכה 

            .כמובן שעל הכל יבוא פרסום מדויק
 . תודהמקומיאתר בתמשיכו לעקוב 

 איטה אילת     

 



 
 כפר מסריק –ועדת הביקורת 

 2022כנית הביקורת לשנת ת
  לחברים וממלאי התפקידים שלום רב, 

ועדת הביקורת שמחה לעדכן כי לאחר מספר ישיבות 
שקיימה עם המבקר הפנימי הוחלט כי תכנית 

 תהא כדלקמן: 2022הביקורת לשנת 

בחינת המבנה הארגוני של  – מערכת החינוך .1
חזון חינוכי, ניהול  ץ,מערכת החינוך בקיבו

פעילותה והגדרתה,  –נהלת החינוך המערכת, מ
 הפעילות השוטפת במערך הגיל הרך ובמערך

הבלתי פורמאלי, ניהול כוח האדם, ניהול החינוך 
 הכספים, היבטי בטיחות, ועוד.

בחינת עמידת הקיבוץ בדיני העבודה  - דיני עבודה .2
המהותיים על פי החוק להגברת האכיפה של דיני 

נכנס לתוקפו  2012ביוני  :על קצה המזלגהעבודה. 
החוק להגברת האכיפה של דיני העבודה, 

, אשר מטרתו להגביר ולייעל את 2011-התשע"ב
האכיפה של דיני העבודה. במסגרת החוק ניתן 

להטיל סנקציות פליליות ואזרחיות, לרבות בצורה 
מנהלית של עיצום כספי )קנסות(, במקרים של 

בודה. סכומי העיצום הכספי נעים הפרת דיני הע
לכל הפרה. על מנת ₪  35,000 -ל₪  5,000בין 

להקדים תרופה למכה ועל מנת להיערך בהתאם 
, תתקיים בדיקה תביעותולצמצם את החשיפה ל

אודות עמידת הקיבוץ בדיני העבודה המהותיים 
 כלפי שכיריו. 

מעקב אחר יישום ההמלצות  – מעקב יישום .3
 בשנים קודמות. כויקורת שנערב ותח"שניתנו בדו

 ,שיתוף הפעולה של החברים וממלאי התפקידים
על מנת שנפיק ממנה את  חיוני להצלחת הביקורת,

      רבית.התועלת המ

 חברי ועדת הביקורת בברכה,

 

 

 

                  על ניראות, סביבה 
 ירקות.ושאר 

. על  אנחנו  גאים מאד בקיבוץ שלנו 
על   ,העצים המיוחדים, על הדשאים המוריקים

על הקירות הפסלים ברחבי הקיבוץ 
מהסוג הזה. זה באמת חשוב ועוד "המזמרים" 

בשיטוטי להיות גאה, אבל אני, משום מה, 
גם דברים רואה  ,הרבים ברחבי הקיבוץ

 נחת. אחרים והם לא מסבים לי 

. נכון הקיבוץפני אני מדברת על  ניראות 
        בתוך הקיבוץ שהיום יש בנייה מסיבית 

חד הגיליונות נושא שהוזכר כבר פעם בא)
הקיבוץ משבשת  בתוךהאחרונים( והבנייה 

נופים ודשאים אבל אני מקווה שזה זמני 
חי פ בלבד. אני מדברת למשל על מתחמי

 -והמחזור )תסמונת הפח הראשון האשפה 
על גדותיו ועל ידו אחד ממלאים פח  ?זוכרים

 לאשפה... למה?(  תחנניםפחים ריקים מ

, (של צעירים בעיקר)דירות מעבר או על 
החוצה ולוקח זמן מהן שציוד מיותר מושלך 

עד שנאסף, על שקיות אשפה גדושות 
דשא לזמן רב, תאמינו לי אני שנשארות על 

 רואה הכל כי אני מסתובבת בכל הפינות.. 

 אשפה ישר לתוך שיירי ,הכניסה לקיבוץ
ואל ת כבוד גדול וניירות המפעל לא מעורר

 שבת", יש לנו תמיד הרבה אורחים בתשכחו
זור הדשא בכל הסביבה של הישראלית" וא

  חצר הראשונים לא נשאר תמיד נקי...

אף אחד אני רק אני לא באה להתלונן על 
רוצה שנהיה יותר ערניים כולנו ונעשה את 

הסביבה הקיבוצית המקסימום כדי ש
הציבורית תהיה מטופחת כמו השטח הפרטי 

 ליד  הבית. 

בעוד שנתיים אנחנו אמורים  -ומילה לסיום
שווה כבר עכשיו  .לקיבוץ 90לחגוג יומולדת 

לגבש צוות מוחות ומתנדבים לעיצוב ניראות 
 הקיבוץ...

  איטה אילת    



 
 גמלאים מטיילים ,לטיול יצאנו

 

חרוד, שמלאו לו מאה שנים, -הדרך לקיבוץ עין
 ה אותנו מעמק זבולון לעמק יזרעאלהוביל

עמק המעיינות.  -ובהמשך לסיור בעמק נוסף 
יום בבוקר עברנו שלושה עמקים בטיול אחד. 

עדיין טפטף גשם והיה קר שלישי לפני שבוע, 
בעמק יזרעאל זרחה השמש ומחלון ו בעמק שלנו

פה ושם  אפילוהאוטובוס אפשר היה לראות 
עדיין משקים חלק מהשדות. כל עמק עם ש

 .יתרונותיו וחסרונותיו

 

מקיבוץ חיינו מחייבים אומנות" טען חיים אתר "
כנע אותם להקים חרוד בפני חבריו, כשש-עין

ביחד עם הקמת  ,משכן לאומנות לפני מאה שנה
הקיבוץ. מאז ועד היום הוא אחד ממשכני 

ביקרנו בארבע תערוכות  .האומנות הטובים בארץ
שונות המוצגות בימים אלו במשכן וקיבלנו 

הדרכה מקצועית ומרשימה. התערוכות מעניינות 
והסיפורים שמאחורי המוצגים מרתקים לא 

 פחות. 
 

ת רגע של התרגשות עבר עלינו כאשר גילינו בחזי
המשכן, בכניסה הראשית המעוצבת, בריכת מים 
יפה עם דגי נוי בתוכה ובראש הבריכה פסל נהדר 
של יונה משיש לבן בוהק. השלט בתחתית הפסל 
הסביר שזהו פסלו של יעקב )קובה( לייבל. איזה 

כבוד לפסל שלנו, בכניסה הראשית, וכל אחד 
 עוצר על יד יצירתו ומתרשם. יחי אנחנו!

  

חרוד ואנחנו בעמק -יעה מעיןרבע שעה נס
דוד. חברי הקיבוץ הכינו -המעיינות, בקיבוץ ניר

להראות באופן מוחשי  קומייםמסבירים מלנו 
וללא תיווך התקשורת, מה קרה בינם לבין 

שאן שהחליטו בוקר -תושבי ביתקבוצה קטנה מ
כך אלימה -בצורה כלאחד להתנכל לקיבוץ 

ילה לנו יזית. ביקור חשוב ומלמד שגמילולית ופ
צדדים חדשים שלא הכרנו. הנחל הזורם באיטיות 

 במרכז הקיבוץ השאיר עלינו רושם גדול. 
 

, שמורה קטנה ההולכת "שביל גדעון"סיימנו ב
ומתפתחת ליד מעיין חרוד בעקבות הסיפור 

מאות חייליו נלחמים -המקראי על גדעון ושלוש
 .במדיינים

 מנו את קיי – 22.12.21יום רביעי ב -אחרי שבוע 
 
 

 
 מלאים עם כוס סחלב חם המפגש השבועי של הג

הסופה "כרמל" את ביקורה  חוגגתכשבחוץ 
 .בארצנווהרוחות החורפי רווי הגשם 

לחבר את נושאי הטיול, אותו בקלות היה אפשר 
, למפגש שהתקיים הבוקר עם גיורא גירשהנחה 

מקיבוץ כנרת. הזמנו אותו לספר  עמירם אידלמן
”. על "מאה שנות התיישבות בעמק יזרעאל

וההתיישבות ות המדינה עמירם חוקר את תולד
הקיבוצית בארץ, ויש באמתחתו הרצאות 

נוספות. את ההרצאה מלווה באקורדיון ושירה 
 .מקיבוץ מעגן עלי קדםשותפו 

 

פרש לפנינו עמירם  ,עם ידע רב טבול בהומור
 מתולדות ההתיישבות הקיבוציתחלק נכבד 

שלה חלק מרכזי בהקמת מדינה  רואית,יהה
יהודית בארץ ישראל. עמירם הזכיר לנו דמויות 
ומקומות עליהם גדלנו והוסיף פרטים חשובים 

שלא ידענו, כשעלי קדם מנגן את שירי ילדותינו 
 .תואיחד שרנו  - ואנחנו נרגשים

סיימנו ב"שיר בוקר" את המפגש עם עמירם, 
)מילים של נתן אלתרמן, מנגינה חיבר דניאל 

 סמבורסקי(

 בהרים כבר השמש מלהטת"

 ובעמק עוד נוצץ הטל

 אנו אוהבים אותך מולדת

 "בשמחה, בשיר ובעמל
 

זכיר בוקר שחימם את הלב ואת הגרון וה זההיה 
הוכיח כמה חשוב ללמוד את ב ולנו נשכחות וש

 .העובדות ההיסטוריות, ולהעבירן מדור לדור

 

נסיים   - 29.12.21יום רביעי    -בשבוע הבא  
 במסיבת יום הולדתאת השנה האזרחית 

 .90, 80, 70 -לבני ה

בתוכנית: ברכות, חידון, הופעה מוזיקלית של 
ידי חברה חברינו, עוגה ענקית מאפה מ יםשני

משלנו, כיבוד עשיר, מתנות ואווירה שמחה 
 .וחגיגית

 

שנה  אנחנו מתכננות כבר את מפגשי ה
. אם יש לכן ולכם 2022האזרחית החדשה 

רעיונות למפגשים, נשמח שתשתפו אותנו 
 .ונשתדל לבצע

 

 גליה שטיין  "צוות ה"גיל השלישי

 

 



 
 

תו שלל אירועים ודש ינואר בפתח ואח
 :בתיירות

, יתקיים היריד ביום שבת הקרוב - 25.12
 25-השני של "תוצרת גלילית" ובו ישתתפו כ

 פירות טריים ואורגניים, -דוכנים מגוונים 
ן, קרון גבינות, פיצוחים מבית קליה מצוי

ספרים עם מספר סיפורים, ודוכנים עם מגוון 
קליעה, תמונות, סבונים, יד  -עבודות יד 

  שניה
 -חברי הקיבוץ  מספר דוכנים שלביחד אתם ו

, אורלי רחמים ואילן עדי אילת עם ספרו
 עם מעשה ידיהם. זבולוני

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

פינת איפור פנים, ציורי דיוקן  -לילדים 
יהיו  ,במקביל באותן שעותוסדנאות שונות ו

 .היזמויות של היקב ודריהגם  פתוחים לקהל
לצד פעילות של סיורים  -כמובן וכרגיל זאת 

 במסגרת שבת ישראלית.
מנות אחרונה לבקר בתערוכה זו גם הזדתהיה 

"מבעד לרעלה ולמסכה" שתרד ביום ראשון 
 ותפנה מקום לתערוכה חדשה.

 
שאנחנו  אירועים 2יתקיימו  14.1.22 -ב

 מחכים להם: 
סדנת ליקוט עם יתיר שדה בנחל הנעמן. 

 0528346575לפרטים והרשמה 
 

פתיחת תערוכה  - 11.00ובאותו היום בשעה 
"החירות מובילה את העם", תערוכת צילום 

 .של עוזי גלז
 

 אפרת וצוות התיירות     .ומוזמנות מוזמנים
 
 

 


